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Abstract

        
Operation of an expansively growing osteochondroma of rib was done on a two-and-a-half-year old boy. A latissimus dorsi muscle flap was taken to repair the major defect of the chest wall. The instable chest wall was fixed externally to antagonize the paradoxial breathing. The operation was tolerated by the child without complications. He was able to breathe without external fixation after 5 months.


      
        
Zusammenfassung

        
Bei einem 2 1/2 Jahre alten Jungen mußte ein expansiv wachsendes Osteochondrom der Thoraxwand reseziert werden. Zur Defektdeckung benutzten wir einen Latissimusdorsi-Lappen. Die paradoxe Atmung, durch die instabile Thoraxwand bedingt, wurde durch äußere Fixation verbessert. Das Kind hat die Operation ohne Komplikationen gut überstanden. Es konnte nach 5 Monaten bei gutem Allgemeinbefinden auf die äußere Thoraxfixation verzichten.
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